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MESTO Nové Mesto nad Váhom
Komisia pre ochranu životného

prostredia

Zápisnica č. 16/2025
zo zasadnutia komisie zo dňa 13.02.2025

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Program:
1. Otvorenie
2. Kontrola plnenia stanovísk komisie
3. Architektonická štúdia TIOP - terminál integrovanej osobnej prepravy v Novom Meste nad

Váhom.
4. Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa zákona č. 543/2002 Z.z.

o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov za mesiac december 2024 a január
2025.

5. Rozšírenie Parku P. Matejku - vizualizácia
6. Rôzne
7. Záver

K bodu č. 1:
Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Kopunec, ktorý privítal prítomných členov komisie
a zástupcov mesta.
Ospravedlnil neúčasť p. Dedíka, ktorý sa nemohol zúčastniť zasadnutia komisie.
Program zasadnutia komisie bol jednohlasne odsúhlasený.

K bodu č. 2:
Kontrolu  plnenia  stanovísk  komisie  uskutočnila  tajomníčka  komisie,  ktorá  informovala  členov
komisie s postupom mesta pri jednotlivých odporučeniach komisie.

K bodu č. 3:
Člen komisie p.  Adrián Dedík,   požiadal  o predloženie architektonickej  štúdie TIOP -  Terminál
integrovanej osobnej prepravy v Novom Meste nad Váhom na zasadnutie komisie. 
Členom komisie bola predstavená vizualizácia i samotná architektonická štúdia. 
Ide o integrovanú územnú investíciu, pričom okolité obce sa vzdali svojich investičných zámerov
v prospech autobusovej stanice. V roku 2024 Ministerstvo dopravy vyhlásilo výzvu, do ktorej bolo
možné prihlásiť  tento projekt,  v roku 2025 bol  na TSK v Trenčíne schválený projektový zámer
a  mestu  bola  pridelená  dotácia  2  000  000  €.  Mesto  zadalo  podmienky  pre  vypracovanie
architektonickej  štúdie.  Zároveň  mesto  rokovalo  so  Železnicami  SR a  získalo  nájomnú zmluvu
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na prenájom pozemkov od ŽSR na 20 rokov, s opciou na ďalších 10 rokov, čím má mesto splnenú
požiadavku na právny vzťah k  pozemkom,  na  ktorých sa   bude stavba uskutočňovať.  Súbežne
prebieha zmena územného plánu mesta č. 15. 

Predmetom  architektonickej  štúdie  je  výstavba  parkoviska,  autobusovej  stanice  s  prekrytými
stanovišťami pre cestujúcich SAD, jednopodlažnej budovy (pokladňa, zázemie prepravcu, verejné
toalety), napojenie na Malinovského ulicu. Riešené územie sa nachádza v intraviláne mesta  NMnV,
v  priestore  vymedzenom železničnou  stanicou,  blokom budov,  objektom predajne  LIDL  a  jeho
parkoviska a cestnou komunikáciou.
Autobusové nástupište pozostáva z 8 ostrovných nástupíšť, 4 pozdĺžnych státí, 1 výstupného státia
a 6 stanovísk Taxi. Parkovisko bude pozostávať z 86 stojísk, 5 stojísk EV a 4 stojiská imobilný. 
Návrh rekonštrukcie jestvujúcej autobusovej stanice má zefektívniť celkové plošné a priestorové
využitie, pričom bude vytvorený plnohodnotný urbárny priestor, ktorý bude plniť najmä dopravnú
funkciu a vytvorí dôstojný priestor ako vstupná brána do mesta. Dôraz je kladený aj na „zelené
riešenia", ktoré umožnia do budúcna zachytiť vodu z dažďových zrážok v lokalite, znížiť energetické
zaťaženie a uhlíkovú stopu a zlepšiť verejný priestor.
Pri  zadávaní  podmienok  architektonickej  štúdie  bolo  viacero  alternatív,  avšak  z  priestorových
dôvodov, po komunikácií so SAD a Dopravným inšpektorátom, bola táto varianta vyhodnotená ako
najvhodnejšia. Ide o riešenie v rámci plochy, ktorá je k dispozícií. 
Predpokladaný časový harmonogram: 
1. v súčasnosti prebieha výberové konanie na vypracovanie PD
2. prebieha zmena územného plánu 
3. vybavenie stavebného povolenia sa predpokladá  do konca roku 2025
4. rok 2026 - samotná rekonštrukcia a výstavba, pričom stavba musí byť postavená do novembra
2026.
Ďalšie informácie ohľadne architektonickej štúdie doplnil prednosta úradu Ing. Sádecký. Následne
prebehla diskusia, počas ktorej boli zodpovedané otázky členov komisie, ktoré sa týkali najmä: 

spoplatnenie parkoviska - parkovisko nebude spoplatnené, čo je podmienka ŽSR
vjazd taxíkmi pred budovu železničnej stanice - bude umožnený
riešenie odvodu vody z prístreškov - treba riešiť v ďalšom stupni PD
prehodnotiť mobiliár ako aj vizuálny vzhľad prístrešku nad 4 pozdĺžnymi nástupišťami: riešiť
inou formou
chýba  cyklochodník, celkovo nízky počet miest pre parkovanie bicyklov,
úprava komunikácie na ulici Malinovského - nie je predmetom architektonickej štúdie
v priestore nad parkoviskami vytvoriť striešky s osadením fotovoltaických panelov resp. so
zelenými strechami (uvedené riešenie je limitované objemom finančných prostriedkov, ktoré sú
na projekt pridelené)
Ing. Dedík, ktorý  nebol prítomný na komisii, ale predtým si bol pozrieť podklady k rokovaniu,
požadoval rozšírenie vjazdu pre nákladné vozidlá do priestoru železničnej vlečky a úpravu
polomerov pre prejazd nákladných vozidiel.  

Stanovisko komisie: 
Komisia odporučila súhlasiť  s predloženou architektonickou štúdiou TIOS (terminál integrovanej
osobnej  prepravy),  s  nasledovnými  pripomienkami,  ktoré  treba  dopracovať  v  ďalšom  stupni
projektovej dokumentácie: 

doriešenie cyklistickej dopravy, je potrebné doplniť trasu cyklochodníka, po ktorom sa cyklisti
bezpečne dostanú až k priestoru železničnej stanice,
zvýšiť počet miest na parkovanie bicyklov,
doriešenie odvodu dažďovej vody z prístreškov,
rozšíriť vjazd pre nákladné vozidlá do priestoru železničnej vlečky a upraviť polomery pre
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prejazdy nákladných vozidiel,
prehodnotiť mobiliár ako aj vizuálny vzhľad prístrešku nad 4 pozdĺžnymi nástupišťami: riešiť
inou formou,
zvážiť  možnosť  osadenia  fotovoltaických  panelov  alebo  prístreškov  so  zelenými  strechami
nad parkoviskami.  

K bodu č. 4:
Tajomníčka komisie predložila členom komisie zoznam žiadostí na výrub a vydaných rozhodnutí
na výrub za mesiace december 2024 a január 2025. Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí na výrub
je v prílohe, ktorá sa prikladá k zápisnici. 

Predseda komisie sa zaujímal o výrub stromov na sídlisku Rajková z dôvodu pripravovanej výstavby
polopodzemných kontajnerov. Tajomníčka komisie v tejto súvislosti predstavila aj prvý predbežný
návrh riešenia polopodzemných kontajnerov a ich umiestnenia v rámci sídliska. Predpokladá sa
vytvorenie 3 stanovíšť, pričom pri výstavbe jedného bude musieť dôjsť k výrubu stromov. Možné
umiestnenie  polopodzmených  kontajnerov  je  výrazne  limitované  inžinierskymi  sieťami  a  ich
ochrannými pásmami. Toto sídlisko je veľmi zasieťované. Riešenie polopodzmených kontajnerov je
v štádiu spracovávania projektu. 

Stanovisko komisie: 
Komisia zobrala na vedomie informáciu o žiadostiach a vydaných rozhodnutiach na výrub drevín
za  mesiac  december  2024 a  január  2025.  Zoznam žiadostí  a  vydaných rozhodnutí  je  uvedený
v samostatnej prílohe, ktorá je prílohou zápisnice. 

K bodu č. 5:
Na základe vyžiadania predsedom komisie Ing. Kopuncom bola zaradená na rokovanie komisie aj
vizualizácia stavby: Rozšírenie Parku P. Matejku. Vizualizácia je v prílohách.

V rámci diskusie boli zodpovedané otázky členov komisie, ktoré sa týkali tejto stavby. 

Stanovisko komisie: 
Komisia  zobrala  na  vedomie  vizualizáciu  stavby:  Rozšírenie  Parku  P.  Matejku  na  vedomie.
Vizualizácia mala informatívny charakter. Mesto Nové Mesto nad Váhom sa pokúsi o financovanie
cez externé zdroje (čaká sa na vyhlásenie príslušnej výzvy).  

K bodu č. 6:
Ing. Paučinová:  

mesto  Nové  Mesto  nad  Váhom sa  pripravuje  na  výsadbu  nového  vianočného  stromčeka
na Námestí slobody v zmysle stavebného povolenia. V súčasnosti sa vyberá vhodný strom.
Nakoľko  ide  o  dodanie  stromu  zo  zahraničia,  členom komisie  boli  prezentované  viaceré
fotografie možných stromov od rôznych dodávateľov. Komisia následne vybrala jeden strom
(dodávateľ Semper Decor s.r.o.). Mesto objedná predmetný strom. 

tajomníčka  komisie  požiadala  členov  komisie,  aby  pomohli  mestu  hľadať  vhodný  priestor
a miesto pre „Park pre psov“. V súčasnosti má mesto jeden takýto priestor v Parku D. Š.
Zámostského. Nakoľko v meste je prihlásených veľa psov (viac ako 900), Mesto Nové Mesto
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nad Váhom má výhľadovo záujem vybudovať ďalší takýto priestor vo vhodnej lokalite. 

Ing. Kopunec: 

otázka ohľadne dobudovania posledného stanoviska polopodzemných kontajnerov na Športovej
ulici. Toto stanovisko bude dobudované v jarnom období.
informoval  členov  komisie,  že  p.  Kudlík  pozýva  členov  komisie  na  výjazdové  zasadnutie
do Parku pod Kostolom, do priestoru,  kde sa má park rozširovať. Členovia komisie uskutočnia
výjazdové zasadnutie v jarnom odborní (apríl - máj). 

Členovia komisie: 

v  bode rôzne vznikla  voľná diskusia  ohľadne odpadového hospodárstva,  osvety a  platenia
poplatkov za KO a DSO (predovšetkým možnosti mesta ako dohľadať ľudí, ktorí dlhodobo žijú
v prenajatých bytoch v meste,  nemajú tu trvalý ani  prechodný pobyt  a nie sú prihlásení
na platenie poplatkov za KO a DSO, napriek tomu, že odpad produkujú v tomto meste), 
v čase konania komisie mesto ešte nemalo definitívne spracované evidenčné a ohlasovacie
povinnosti za celé mesto (termín do 28.02.2025),
členovia  komisie  sa  dohodli,  že  na  najbližšom  zasadnutí  komisie  bude  Vyhodnotenie
odpadového hospodárstva, ktoré budú predkladať TSM, zároveň budú prezentované presné
množstvá vyprodukovaných a vytriedených KO za rok 2024 a komisia sa opakovane vráti
k osvete, 
člen komisie p. Pepel prinesie návrhy na osvetu, 
tajomníčka komisie pripraví štatistiku triedenia najdôležitejších komodít za posledných 5 rokov
(ideálne za posledných 10 rokov). 

K bodu č. 7:
Na záver predseda komisie poďakoval prítomným za aktívnu účasť a zasadnutie ukončil.

Ing. Daniel Kopunec
predseda komisie

Ing. Zuzana Paučinová
tajomníčka komisie

Priloha:


